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Leden  2012                        Zdarma vydává obec Křenovice                      ročník 55 

 
Z obecního zastupitelstva 
 
*  Obec Křenovice v příštím roce hodlá vydat další, již 3. vydání publikace 
"Barevné Křenovice". Vyzýváme předsedy spolků, zájmových a sportovních 
organizací, aby co nejdříve dodali několik fotografií doplněných kratším komentářem 
z akcí uskutečněných v uplynulém roce 2011. Vše poskytněte nejraději v elektronické 
podobě.  
 

* Na obecní úřad byla doručena stížnost občanů ulice Na Liškově na pořádání 
bojového střetnutí historických vojsk při příležitosti akce Francouzové 
v Křenovicích. 
 

* Zastupitelstvo obce, redakce Křenovického zpravodaje a pracovníci obecního 
úřadu přejí občanům Křenovic a všem našim pravidelným čtenářům veselé Vánoce,  
v novém roce 2012 hodně zdraví, štěstí a pohody. 

 

 

Děje se v obci 
 
 Členové Honebního společenstva a mysliveckého sdružení vysázeli 30 stromů jako 
další část aleje k remízku. Děkujeme za poskytnutou pomoc! 

 
Zápis z 10. zasedání zastupitelstva obce, konaného dne 8. 12. 2011  
 
Zasedání bylo přítomno 9 členů ZO a bylo usnášeníschopné.  
 

Navržený program: 
1.  Zpráva kontrolního výboru 
2.  Rozpočtové provizorium pro rok 2012 

Křenovický 
zpravodaj 
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3.  Rozpočtové opatření 
4.  Změna č. 1 územního plánu obce Křenovice 
5.  Rozpočet DSO Ždánický les a Politaví na rok 2012 
6.  Darovací smlouva mezi obcí Křenovice a DSO Ždánický les a Politaví 
7.  Projednání obecně závazné vyhlášky o místním poplatku za odpady 
8.  Různé 
9.  Diskuze 
10.  Závěr 

 

Předsedající navrhl:   
a) zařadit do bodu č. 8 Různé smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému 
břemenu s E.ON Distribuce, a.s., 
b) vyřadit z programu bod č. 2 (Zpráva kontrolního výboru) vzhledem k tomu, že 
nebyla doložena, s tím, že zpráva bude projednána na příštím zasedání zastupitelstva. 
 

Zastupitelstvo obce Křenovice schválilo: 
–  Rozpočtové provizorium na rok 2012. Obec se při hospodaření v rozpočtovém 
provizoriu bude řídit pravidlem, že do schválení rozpočtu na rok 2012 měsíční výdaje 
nesmí přesáhnout 1/12 schváleného rozpočtu na rok 2011 s tím, že nad rámec takto 
vymezeného provizoria lze hradit pouze výdaje vyplývající ze smluvních závazků 
uzavřených v předchozích letech. Jmenovitě: 
1) Smlouva o dílo č. 02/160911/K ze dne 5. 10. 2011 se společností BS–IMEX, spol. 
r.o. (stavba sběrného dvora odpadů Křenovice). 
2) Kupní smlouva ze dne 30. 9. 2011 se společností ALFA PROFI s.r.o. (mobilní 
štěpkovač a paletizační vidle). 
3) Smlouva o dílo č. 12042011 ze dne 12. 10. 2011 se společností AP INVESTING, 
s.r.o. (technický dozor na stavbu sběrného dvora odpadů). 
4) Kupní smlouva ze dne 5. 10. 2011 se společností LAŠŠAN METAL s.r.o. 
(vybavení sběrného dvora odpadů). 
5) Smlouva o dílo č. 02/280811/K ze dne 23. 9. 2011 se společností BS – IMEX, 
spol. s r.o. (chodník a odstavné pruhy – ulice Havlíčkova, Křenovice). 
6) Smlouva o dílo ze dne 29. 11. 2011 se společností Telefónica Czech Republic, a.s., 
(překládka vedení a zařízení veřejné telekomunikační sítě na ulice Havlíčkova). 
7) Smlouva o dílo č. SoD/012/2011 ze dne 15. 11. 2011 se společností Ševčík – 
vodohospodářské zařízení s.r.o. (úprava přelivné hrany jezu). 
–  Rozpočtové opatření 10/2011. Opatření bude uloženo u účetní obce. 
– Příslušné podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 183/2006 Sb., o územním 
plánování a stavebním řádu (stavební zákon), v platném znění, za použití ustanovení 
§ 43 odst. 4 stavebního zákona, § 171 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, v platném 
znění, § 13 a přílohy č. 7 vyhlášky č. 500/2006 Sb., o územně analytických 
podkladech, územně plánovací dokumentaci a způsobu evidence územně plánovací 
činnosti, vydává změnu č. 1 územního plánu obce Křenovice. 
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Dále zastupitelstvo schválilo: 
– Darovací smlouvu mezi obcí a DSO Ždánický les a Politaví. Předmětem je 
turistická cykloodpočívka pořízená v roce 2006 pro všechny obce DSO ŽlaP              
v hodnotě 21 963 Kč.  
– Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2011. Předsedající seznámil přítomné s návrhem 
obecně závazné vyhlášky č. 1/2011, kterou se mění OZV č. 5/2010 o místním 
poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání         
a odstraňování komunálních odpadů. Navrženou úpravou budou vypuštěny z OZV 
úlevy dle čl. 6 odst. 2, poplatky budou nově stanoveny ve výši 500 Kč za obyvatele 
bez úlev. Poplatek bude možné hradit ve dvou splátkách, a to do 31. 3. a do 30. 9. 
Důvodem úpravy je zvýšení ceny za svoz. Úprava nepokrývá rozdíl, který obec za 
svoz každoročně doplácí každoročně, pouze zabrání navýšení schodku této ztráty. 
V návaznosti na plánované zahájení provozu v novém rekonstruovaném sběrném 
dvoře (v průběhu roku 2012) obec plánuje změnu systému odpadového hospodářství 
a vytvoření motivačního systému na podporu domácností, které třídí odpady.  
– Smlouvu o zřízení práva odpovídajícího věcnému břemenu se společností E.ON 
Distribuce a.s., na stavbu „Křenovice, přípojka NN par.č.1097 Lechnerová“. 
 

Diskuze 
p. Dušová - V obci chybí vánoční strom. 

             - Připomínka k zájmu občanů o veřejné zasedání. 
p. Weidingerová - Reakce na připomínku p. Dušové, informace o zasedání by se měla 
                              posílat SMS zprávou prostřednictvím systému, který využívá obec. 
                           - Dotaz, co se staví na dlážděné komunikaci Na Liškově. 
Starosta - Vánoční strom v letošním roce bude osvětlen. 
              - Rozesílání informativních SMS bude příště zajištěno. 
              - Na Liškově budou umístěny sloupky, podobně jako v horní části, a to 
                z důvodu zamezení průjezdu nákladních aut, která zajišťují zásobování  
                obchodu, po dlážděné komunikaci, která na tento typ dopravy není  
                konstruována. 
p. Kociánová - Pochválila nově umístěné kované sloupky naproti Orlovny, dále 
                        opravenou studnu na Jiráskové a zrušení poplatků za komunální odpad 
                        uložený do sběrného dvora. 
p. Bartošek - Pumpa jako dekorativní prvek by měla být osazena i před restaurací  
                      U Frantíka. 
p. Bednářová - Jediná funkční pumpa je na hřbitově, ale měla by se namazat. 
p. Mozdřeň - Dotaz na dopravní obslužnost lokality za ulicí Příční, kde se začíná 
výstavba 
                      rodinných domů. 
Starosta - Obslužnost bude v budoucnu zajištěna po komunikaci z ulice Školní, která 
                je předmětem provedené změny územního plánu, a dále po komunikaci 
                k ulici Příční. Obě komunikace budou jednosměrné s průjezdem ve směru 
                od Školní na Příční. 
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Poplatek za popelnice v roce 2012 
 
 V zápise ze zasedání zastupitelstva (výše ve Zpravodaji) jste si přečetli o tom, že 
zastupitelstvo obce projednalo změnu vyhlášky o poplatku za komunální odpad. 
Bohužel i v odpadovém hospodaření se projevilo zdražování energií a zvyšování 
dolní sazby DPH, které nás čeká v příštím roce. Zvýšila se cena za svoz popelnic, což 
vedlo zastupitelstvo ke změně vyhlášky stanovující výši poplatku za sběr a svoz 
komunálního odpadu.  
 Obec doposud na sběr a svoz odpadů doplácela každoročně cca 150 tis. Kč, po 
zdražení v roce 2012 by ztráta přesáhla čtvrt milionu Kč. Proto bylo nutné přijmout 
opatření ke snížení této ztráty. 
 Od ledna 2012 bude nově vyměřen poplatek ve výši 500 Kč za osobu a rok, a 
to bez ohledu na počet členů domácnosti.  
 Toto opatření postihne všechny domácnosti se 3 a více členy, domácnosti jedno a 
dvoučlenné platily poplatky v této výši již v minulosti. Vzhledem k tomu, že zejména 
u vícečlenných domácností se bude jednat o výrazné zvýšení poplatku, bude nově 
možné hradit poplatek ve dvou splátkách, a to první splátka k 31. 3., druhá splátka 
do 30. 9. příslušného kalendářního roku. 
 Součástí opatření je rovněž změna v systému úhrady odpadů na sběrném dvoře. 
Ukládání komunálního a objemného odpadu na sběrný dvůr bude osvobozeno od 
stávajícího poplatku (tj. ruší se systém „dvou koleček za měsíc zdarma“). Nově bude 
možné komunální odpad na sběrný dvůr ukládat ZDARMA po celý rok a bez 
ohledu na množství, na základě prokázání uhrazeného poplatku za popelnice 
(předložením dokladu o zaplacení). Zpoplatněno zůstává uložení stavební sutě a 
pneumatik. 
 Je nutné zdůraznit, že zvýšení poplatku na jeho horní zákonnou hranici nepokryje 
každoroční ztrátu obce, ale pouze její navýšení od 1. 1. 2012. Dále je důležitá infor-
mace o tom, že toto opatření je dočasné, jak se dočtete dále. 
Motivační systém úhrady poplatků za komunální odpad. 
 Je zřejmé, že takto nastavený způsob úhrady, kdy všichni platí stejně, není spra-
vedlivý vůči těm, kteří se snaží chovat ekologicky a poctivě třídí odpady. Dochází 
k situacím, kdy například pětičlenná rodina díky poctivému třídění naplní za dva 
týdny sotva polovinu nejmenší (80 litrové) popelnice, zatímco jiné, dvoučlenné 
domácnosti nestačí na stejné období dvě 120 litrové popelnice. Přitom všichni zaplatí 
za osobu stejnou částku, což je značně demotivující pro onu v příkladu uvedenou 
pětičlennou rodinu. 
 Abychom motivovali občany k tomu, že podíl směsného komunálního odpadu 
bude co nejnižší, v souvislosti se zahájením provozu na zrekonstruovaném sběrném 
dvoře bude připraven pro obyvatele tzv. „motivační systém“. Jeho podstatou by 
mělo být zejména to, že občané, kteří třídí odpady, budou mít vyměřené nižší 
poplatky za popelnice. Současně by se na základě této motivace mělo zvýšit množ-
ství tříděného odpadu, tím i příjmy obce ze systému sběru a recyklace obalových 
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odpadů EKOKOM. A také snížit množství směsného komunálního odpadu a tím i 
náklady na jeho sběr a svoz. 
 Jak jsem již uvedl, tento systém bude připraven a zaveden v souvislosti se zaháje-
ním provozu nového sběrného dvora, na kterém bude možné lépe provádět evidenci 
separovaných odpadů. 

Jaromír Konečný 

 

Pochod slavkovským bojištěm 
 
 V sobotu 26. 11. vstávám ještě za tmy a přemýšlím, jestli to stojí za to. Trmácet 
se v mlhách po blátivých cestách v polích. Nakonec zvědavost zvítězila a před osmou 
už sedím spolu se čtyřmi desítkami spolupochodujících ve vlaku v Křenovicích. 
Vystupujeme v Újezdě u Brna, kde nás s trasou pochodu slavkovským bojištěm 
seznámí pořadatel a průvodce v jedné osobě – Oldřich Bartošek z křenovické skupiny 
historického šermu Buhurt. 
 Společnost nám dělají tři uniformovaní „francouzští“ vojáci v plné polní. Nechybí 
ani pušky. Však hned na zastávce v Újezdě je vypálena první salva na zdar výletu. 
Naším prvním cílem je kaple sv. Antonína Paduánského a cestou k ní se seznamuji se 
členy naší skupiny. Co se týká složení, je velmi různorodá – od nejmenších dětí až po 
aktivní seniory, muži i ženy. Většina je z Křenovic, ale zastoupeno je Brno, Slavkov, 
Zbýšov, Telnice, Újezd a další obce. 
 Po krátké zastávce u kaple, kterou vyplnilo poutavé vyprávění o strastech vojáka 
bitvy tří císařů, o blahodárných účincích teplého koňského trusu na prochladlé nohy 
vojáka, o výhodách uniformy, která v létě hřeje a v zimě chladí – to vše proložené 
koštem slivovice – pokračujeme ojíněnou krajinou na Mohylu míru. 
 Aby byla procházka zábavná i pro děti, obdržely od pořadatelů malý kvíz týkající 
se bitvy, který byl vyhodnocen po skončení vycházky v Křenovicích. Na Mohyle 
jsme se zdrželi déle – součástí zastávky byla i malá svačinka, během níž nás pan 
Bartošek krátce seznámil s průběhem bitvy u Slavkova. 
 Začalo se oteplovat a z větví stromů padal led. Ale to už jsme byli v polích cestou 
ke zbýšovskému památníku. „Procházka lesem není špatná, ale nic nevidíte. Není nad 
rozhled cestou mezi poli,“ podotkl pan Bartošek a měl pravdu. Rozhled po krajině byl 
parádní, začalo se jasnit a dokonce párkrát vykouklo i sluníčko. 
 Zbýšovský památník na kótě 293 je poměrně nový. Na tomto místě se údajně 
měli postupně ocitnout tři panovníci zainteresovaných stran. Po čestné salvě na 
památku padlých jsme se vydali k poslednímu cíli naší výpravy, a to ke hromadnému 
hrobu u Křenovic. 
 Zde proběhlo „školení“ v nabíjení pušky a ve střelbě. Pár odvážlivců, kteří si to 
chtěli vyzkoušet, se našlo. Odměnou jim byl kromě zalehlých uší a ožehlých vlasů 
nezapomenutelný zážitek. 
 Z místa tří největších hromadných hrobů bitvy, které se zúčastnilo 180 000 vojá-
ků, jsme se vrátili do Křenovic. Ve dvoře obecní hospody proběhlo vyhodnocení       
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a rozdání diplomů. Posledním aktem tohoto vydařeného pochodu byl nástup čestné 
jednotky u pomníku generála Kutuzova. Po závěrečné salvě, která vyplašila desítky 
kalousů z okolních borovic, jsme se rozešli s příslibem, že za rok znovu… 
 

Bedřich Maleček, Slavkov 

 
Výstava betlémů 
 

Během třetí neděle adventní a soboty jí předcházející probíhal v sále obecní 
hospody 10. ročník výstavy betlémů. Návštěvníci na ni mohli shlédnout přibližně  
200 betlémů různých velikostí a materiálů, např. ze šustí, z kůže, včelího vosku, 
betlémy paličkované, perníkové, drátované, keramické, papírové. Kromě obecního 
betléma byl k vidění i nový „Křenovický bílý betlém“ s fotografiemi občanů Křeno-
vic i přespolních. Skládá se prozatím ze šesti figur (svaté rodiny, tří králů a pastýře). 
Autorem námětu a fotografií je Jan Piše z Křenovic a jeho záměrem je zhotovit 
dalších osm postav – pastýřů. Přihlásit k fotografování se můžete přímo u autora.  

V dobově zařízené klubovně skupiny Buhurt, v sále obecní hospody i na no-
vém divadelním podiu byly exponáty doplněny vánočními a adventními dekoracemi. 
Po oba dny vždy od 17 hod si všichni návštěvníci mohli vyslechnout živé koledování 
u obecního betléma, případně si společně zanotovat. Děti i dospělí si mohli vyzkoušet 
výrobu vánočních ozdob z drátků a z korálků. Kdo chtěl obdarovat blízké, či sám si 
udělat radost, měl možnost si zakoupit drobné dárky (např. malované sklo, hedvábí či 
trička, paličkovanou krajku, keramiku, výrobky z korálků a z pedigu).  

Na webových stránkách obce www.obec-krenovice.cz v sekci fotogalerie je 
možné shlédnout fotografie, které vám výstavu přiblíží a připomenou. 

Na celé akci se podílelo několik občanů, kteří se zapojili dobrovolně a nezištně. 
Spoustu práce dá totiž nejen exponáty sehnat, posvážet, nainstalovat, ale celou výsta-
vu uspořádat, nasvítit, doplnit nábytkem a dekoracemi. Řadu hodin zabere také pří-
prava na živé koledování a stavba obecního betléma, chloubou Křenovic v širokém 
okolí. Tímto chceme poděkovat všem, kdo se na přípravě akce podíleli, včetně rodin-
ných příslušníků organizátorů. Děkujeme i vám, kteří jste tuto akci podpořili svou 
účastí. 

   Za organizační tým Marcela Drápalová a Pavla Tauberová 
 
Poděkování 
 
 Skupina historického šermu Buhurt by opět ráda touto cestou poděkovala všem 
sponzorům akce Francouzové v Křenovicích, která se uskutečnila ve dnech 2. – 4. 12. 
2011. Především Obecnímu úřadu v Křenovicích za finanční i materiální pomoc. 
Dále pak panu Jiřímu Hamzovi (Vinařství Hnanice), Bronislavu Večeřovi (Divadelní 
technika Křenovice), pohostinství U Frantíka, panu Josefu Bajkovi (řeznictví ve 
Slavkově) a manželům Nohelovým (Magnolia). Rádi bychom také poděkovali Mar-
celu Buchlovskému, místním hasičům, Editě a Jiřímu Pospíšilovým, Honzovi Mac-
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kovi a členům oddílu Tuláci, panu Holoubkovi z Hrušek a divadlu A. Vorla. Bez 
všech výše jmenovaných si dnes již nedovedeme tuto náročnou akci v Křenovicích 
dost dobře představit.  

 SHŠ Buhurt  
 
Omluva 
 
 Skupina historického šermu Buhurt se tímto omlouvá občanům ulice Na Liškově 
za hlučnou střelbu při bojové ukázce historických vojsk při příležitosti akce Francou-
zové v Křenovicích.  
  

 

Několik vět k dopravě na závěr roku 
 
 Konec roku je příznivý pro venkovní práce. Můžeme být rádi, že během podzim-
ního šturmování na silnicích a chodnících nám počasí opravdu přálo. Podařilo se 
dohnat zpoždění nabrané vinou „úředního šimla“ při schvalování dokumentace na 
některé akce. Máme hotový chodník mezi dolní školkou a přejezdem. V zatáčce proti 
Orlovně máme též hotovo (i s instalací umělecky zpracovaných sloupků u krajnice 
znázorňujících různá řemesla). Díky vlídnému počasí také poskočily práce na ulici 
Havlíčkové. Máme zpracovaný a odsouhlasený pasport na dopravní značení, přezna-
čování a osazování nových značek dle tohoto plánu. Čeká nás (mimo jiné) například 
přeznačení silnic v blízkosti železniční trati Brno – Veselí n. Mor., tedy okolo dolní-
ho nádraží. Tyto změny jsou vyvolány výsledkem celorepublikové kontroly železnič-
ních přejezdů a požadavky provozovatele dráhy – SŽDC. 
 Jsou i věci, které se povedly nezávisle na počasí. Chci připomenout, že od nového 
jízdního řádu nám po vynaložení velkého úsilí začal zastavovat na dolním nádraží 
spěšný vlak do Brna ve 14:10 odpoledne. Tento mohou využívat děti navštěvující 
školy v Bučovicích pro cestu domů bez zbytečného protahování a přestupů, což byl 
hlavní argument pro náš požadavek na zastavování v Křenovicích. Také je možné 
cestovat do Brna rychleji a bez zastávek. Spoj však máme garantovaný pro dny 
školního vyučování do konce školního roku (do června 2012). Ze strany ČD budou 
sledovány počty vystupujících a nastupujících. V případě kladného hodnocení bude 
zastavování pokračovat celoročně. Přejme si, ať nám vláček vydrží. 
 Nadějně do budoucna se jeví i výsledek našeho jednání o tzv.“Křenovické spoj-
ce“. Protesty podané občanským sdružením i obcí byly ohodnoceny návrhem na 
zamítnutí krajským zastupitelstvem. Náš následný nesouhlas s těmito závěry, 
s návrhem na „oprášení severní varianty“ se zachováním horního nádraží, předaný 
zastupitelům JMK před konečným projednáním a hlasováním o krajském územním 
plánu, přinesl své ovoce. Studie projektu bude přepracována a každé dva roky revi-
dována. To je velký posun v komunikaci mezi Křenovicemi a JMK. Těšíme se na 
konstruktivní diskuzi a doufáme v kladný výsledek, který bude vyhovovat zamýšle-
nému rozvoji Křenovic, danému do budoucna naším „Strategickým plánem rozvoje“. 
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 Ještě jedno zamyšlení a meditace nad podobným problémem, jako je „Křenovická 
spojka“. Hojně diskutované jsou již mnoho let různé silniční obchvaty. Z televizních, 
tiskových i panelových diskuzí vyplývá, že silniční obchvaty jsou přínosem u měst 
velikosti okresního a větších. U těch menších jsou tyto stavby v drtivé většině spojo-
vány s prudkým zhoršením podmínek pro malé a střední podnikatele.  
Nedovedu si například představit, že místo spojky, kterou odmítáme, by mezi Křeno-
vicemi a Hruškami vedl silniční obchvat. Obcí denně projíždí množství osobních 
automobilů. Mnoho z nich je z okolí a jsou pravidelní zákazníci v lékárně, cukrárně, 
květinářství, zelenině, trafice, samoobsluze, na poště apod. Ti by začali jezdit okolo. 
To není zanedbatelná skutečnost. Pro příklad nemusíme chodit daleko. Měli jsme 
omezenou dopravu v době budování kanalizace a průtahu. Podobně na tom byly 
nedávno Bučovice. 
 Malým obcím včetně Křenovic více vadí těžká nákladní doprava. Ta se však dá 
omezit například dopravním značením, zpoplatněním, převodem tranzitní dopravy na 
železnici apod. Všechny tyto způsoby řešení jsou podstatně levnější, než budování 
dalších asfaltových pásů mezi poli a našimi zahradami, jinde třeba přes les, kam 
chodíme na procházky. Důslednější využívání dálnic a silnic prvních tříd vede 
k vyššímu výběru poplatků a k menší devastaci silnic nižších tříd. Správy silnic 
nemají dnes šanci obnovovat silnice s hlubokými vyjetými kolejemi od těžkých 
nákladních aut, na něž nejsou „okresky“ stavěny. 
 Myslím, že toto téma je vhodné k zamyšlení a diskuzím za „dlouhých zimních 
večerů“. Bezprostředně nám řešení podobné situace snad nehrozí, ale štěstí přeje 
připraveným.  
   Přeji všem občanům příjemné prožití svátků vánočních a vše nejlepší do roku 2012. 
 

        Radim Svoboda 
 

Vánoční výstava 
 

 ZO Čzs Křenovice pořádala 1. ročník Vánoční výstavy ve dnech 3. a 4. prosince. 
Vystavovalo se cukroví, vánočky a vánoční dekorace.  Současně proběhla i výstava 
fotografií Ing. Jakubčíka a jeho synů. 
 Výstava se moc líbila. Na pozvánce bylo napsáno „ Možná přijde i Mikuláš“ a 
opravdu se v neděli odpoledne dostavil. Byl bez čerta pouze s andělem a i přesto měl 
velký respekt u dětí. Některé se bály a jiné básničku pověděly a byly odměněny 
malou čokoládkou v podobě Mikuláše, jako předzvěstí jeho další návštěvy. 
 Atmosféra výstavy byla opravdu vánoční a návštěvníci si to pochvalovali. Někteří 
byli spokojeni, že mohli na jednom místě nakoupit dárečky, které by se hodily pro 
jejich blízké. Po těchto zkušenostech plánujeme i další ročník vánoční výstavy. 
 Dík patří všem, kteří našli odvahu pochlubit se svým uměním. 
 Děkujeme obecnímu úřadu za možnost potěšit lidi výstavou a panu Marišlerovi 
za dobrou spolupráci. 
 Všem do nového roku hodně zdraví, štěstí a úspěchů v životě  

                                                                      přejí zahrádkáři. 
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Pozvánka 
 

Štědrovečerní koledování u betléma 
 

 Tak jako v minulých letech, bude i letos na Štědrý den otevřen dvůr Obecní 
hospody, kde bude možné shlédnout velký malovaný betlém. Na vánoční strom 
mohou děti zavěsit mezi 14. a 16. hodinou ozdoby i vlastní výroby.  
 Již tradičně večer od 23 hodiny v návaznosti na závěr půlnoční mše svaté, zazní na 
dvoře Obecní hospody vánoční koledy. Oproti létům minulým, letos aranžmá dozná 
podstatnou změnu v tom, že přítomní muzikanti budou pouze doprovázet zpěv pří-
tomných - tedy Vás, kteří se tohoto setkání zúčastníte. Není ovšem třeba se nějak 
speciálně připravovat. Všichni účastníci dostanou texty písní s téměř centimetrovými 
písmeny, i když – těm starším by se brýle mohly přece jen hodit. 
Na setkání s Vámi se těší vaši spoluúčinkující. 
 Stejně, jako v loňském roce, se bude podávat vánoční punč, který pro vás uvaří 
paní Lukeštíková.  
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Betlémské světlo opět v Křenovicích 
 

     Na Štědrý den od 9 do 12 hodin se bude vydávat Betlémské světlo v našem kostele. 
     Betlémské světlo je jednou z nejmladších vánočních tradic. Myšlenka šíření Bet-
lémského světla jako pouta, které spojuje lidi dobrého srdce, vznikla v roce 1986 v 
rakouském studiu ORF v Linzu, kde se snažili obohatit televizní akci určenou na 
pomoc postiženým dětem. Před Vánocemi proto poslali letadlem do Betléma tělesně 
postižené dítě, které z baziliky Narození přivezlo do Rakouska věčný plamínek. Od té 
doby je každoročně světlo přepravováno ve speciální lampě letadlem do Rakouska, 
odkud jej pak skauti rozvážejí prakticky do celé Evropy.   

Emilie Drápalová 
------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

              SILVESTR 2011 
 

SK Křenovice a fotbalový C tým Křenovic,  
si Vás dovolují pozvat k oslavě nového roku 2012. 

 

KDY: 31. 12. 2011 v 20.00 
KDE: Sál – Václavská ulice 

VSTUPNÉ: 100 Kč 
HUDBA: zajištují členové skupiny RIO 

TOMBOLA: bohatá / 1. cena – LCD televizor / 
Občerstvení zajištěno 
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Skupina nadšenců a letitých tradic zve na 

22. ročník happeningového pochodu 
 

na křenovické kultovní místo Zlatá hora (tj. „Pracák“). 
Vycházíme opět 1. 1. 2012 v 1 hodinu (tj. hodinu po přípitku)  

od Obecní hospody, a to za každého počasí.  
Tak nebuďte líní a vyrazte s námi! 

 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Obce Křenovice pořádá pro  

VŠECHNY SENIORY Z KŘENOVIC  
posezení u cimbálu, 

 

které se uskuteční v neděli 8. 1. 2012 v 15 hodin 
v sále na Václavské ulici 

Hraje cimbálová muzika Kalečník pod vedením Pavla Švejnohy 
Občerstvení je zajištěno 

Srdečně zveme všechny, kdo mají chuť posedět, popovídat si a pobavit se 
s přáteli u pěkné muziky 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

SPORTOVNÍ  MAŠKARNÍ  PLES 
 

Fotbalový klub SK Křenovice si Vás dovoluje pozvat na II. sportovní maškarní ples, 
který se bude konat v pátek 13. ledna 2012 od 20 hodin  

ve společenském sále na Václavské ulici. 
K tanci a poslechu bude hrát skupina Na2fáze z Hustopečí.  
Připravena bude bohatá tombola a soutěž o nejlepší masku. 

 
 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Obecní úřad Křenovice srdečně zve na 
 

XII. Obecní ples 
 

V sobotu 28. ledna 2012 od 20 hodin v sále na Václavské ulici. 
Hraje skupina Grif 05. 

Tombola a občerstvení zajištěno. 
Vstupné 80 Kč.  

Předprodej a rezervace vstupenek bude od 9. 1. 2012 na tel.: 606030487. 
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Ředitelství ZŠ a MŠ Křenovice a KOS Křenovice 
si Vás dovolují srdečně pozvat na 

 

ŠKOLNÍ PLES 
 

 
 

v pátek 20. 1. 2012 od 20 hodin 
v sále na Václavské ulici 

 

Můžete se těšit na předtančení žáků základní školy, 
bohatou tombolu a připravené občerstvení,  

hraje K + R Křenovice. 
Předprodej vstupenek a rezervace místenek u paní Bartákové, tel. 544 223 131.  
 
 

 
  TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA  

pořádaná 
Českou katolickou charitou, 

proběhne v naší obci 
v sobotu 7. ledna 2012 od 13 hod. 

 

Emilie Drápalová – garant České Katolické charity pro naši obec 
 
 

Inzerát 
 

VÝUKA  A  DOUČOVÁNÍ  ANGLIČTINY 
 

Nabízím individuální výuku angličtiny všech pokročilostí, přípravu k jazykovým 
zkouškám, maturitě, doučování, překlady... Vhodné pro všechny věkové kategorie. 

Mgr. et Mgr. Helena Jetelová, Křenovice, Na Nivě 557 (vedle sportovní haly),  
tel. 739 318 413 
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 Prodejna "U hřiště", bývalá trafika "U Vorlů", si dovoluje nabídnout produkty 
domácí spotřeby: pivo, víno, alko-nealko, minerálky, chipsy, cukrovinky, kávu, orbit, 
hygienické potřeby, žárovky, baterie, lepidlo, baterie, CD, DVD, kinofilmy, mražené 
výrobky ALGIDY, atd. 
Oevřeno:   Čtvrtek 18–20hod. 
                  Pátek    18–22hod. 
                  Sobota  17–22hod.   
K dispozici též kopírka pro formáty A3,A4 v provozu i mimo uvedenou otevírací dobu 
na zazvonění. 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

 

Nabízím veškerou úpravu psů 
stříhání, trimování, koupání, vyčesávání 

stříhání drápků v ceně úpravy 
nyní možnost stříhání i přímo v Křenovicích 

vše na tel. objednávku 602 666 833 
Zuzana Mašková 

salón Dog-fashion Alšova 10, Vyškov 
www.dog-fashion.cz 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Studio GENESIS: 
 

Kosmetika, manikúra, P-Shine, parafínové zábaly, pedikúra – docházka i domů,  
prodej poukazů aj. 

Hanka Lattenbergová, Příční 613, tel.: 723 666 766  
studiogenesis@seznam.cz 

 

------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

Čištění interiérů automobilů 
Pneuservis – prodej pneumatik 

 

Martin Brázda 
Brněnská 304, 683 52 Křenovice 

tel.: +420 731 161 582 
bkservice@centrum.cz, www.bkservice.cz 
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------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 

PRODEJ UHLÍ – hnědá kostka A 
Plachetka a spol., spol. s r. o., Slavkov u Brna, U Splavu 380  

(bývalý statek – směrem k Chemisu) 
PO–PÁ:  7.00–15.00 hod. 

Slavkov u Brna, tel: 544 223 000, mobil: 724 042 250 
 
 
 

Provoz ve sportovní hale v prosinci a lednu  
 
Úterý   27. 12.   Turnaj ve fotbale přípravka pořádá FK Křenovice                od 8.30 h. 
Středa  28. 12.   Turnaj ve fotbale žáků pořádá FK Křenovice                       od 8.30 h.  
Čtvrtek 29. 12.  Turnaj ve fotbale mužů pořádá FK Křenovice                      od 8.30 h. 

Sobota  7. 1.     Volejbal ženy, kr.př. I.tř.VK Křenovice–Mor. Slávie Brno  v 10 a 13 h. 
Neděle  8. 1.    Turnaj ve florbale žáků pořádá Orel Křenovice                        od 9 h. 
Sobota 14. 1.   Volejbal ženy, kr.př. I.tř.VK Křenovice–Mor. Slávie Brno   v 10 a 13 h. 
Neděle 15. 1.   Turnaj ve fotbale žáků pořádá Sparta Brno                                 od 8 h. 
Sobota 21. 1.   Turnaj ve fotbale žáků pořádá Sparta Brno                                 od 9 h.  
Neděle 22. 1.   Turnaj ve futsale pořádá Tango Brno                                          od 8 h. 
Sobota 28. 1.   Turnaj ve fotbale žáků pořádá Sparta Brno                                 od 9 h.  
Neděle 29. 1.   Turnaj ve futsale pořádá Tango Brno                                          od 8 h. 
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Vybíráme vánoční stromek 
 
 Smrk, borovice nebo jedle? Stromek řezaný, nebo v květináči? Že by snad byl 
lepší umělý? Každý má svá pro i proti.  
 K Vánocům patří neodmyslitelně vánoční stromeček. Ideálně ten živý.  
 

Jak se o stromek starat 
Doma stromek vybalíme ze sítě, aby se neničily větve. Kmen seřízneme zhruba o dva 
centimetry, čímž se uvolní kapiláry, které mohly být zality pryskyřicí a jimiž stromky 
vedou vodu do koruny a jehličí. Kůru ale z kmínku neloupeme. Takto upravený 
stromek vložíme do nádoby s vodou. Ideální je nechat ho do Vánoc v chladné míst-
nosti, na balkoně či na zahradě. Do interiéru dáme stromek ideálně až na Štědrý den. 
Stromek ve stojánku dáme na nějaké světlé místo, ale ne na přímé slunce. Měl by stát 
co nejdále od radiátoru. Ve stojánku by měla být voda. Stromek tak bude moct po 
seříznutí kmene vodu pít a vydrží déle. Jehličí je dobré pravidelně rosit rozprašova-
čem. 
 

Stromky v květináči 
Kompromisem může být vánoční stromeček v květináči. Rok od roku se jich prodává 
stále víc. K dostání jsou prakticky všechny druhy, nejoblíbenější je smrk pichlavý 
neboli stříbrný. Vhodné jsou téměř všechny druhy borovic, ale i obyčejný smrk. 
Prodávají se dva typy stromků v květináči: Jedny se hodí k dalšímu pěstování, druhé 
ne. Nejlevnější stromky bývají rychle rostoucí běžné lesní dřeviny a ty se na další 
pěstování nehodí. Pomaleji rostoucí zahradní odrůdy se dají použít i další roky. Jsou 
ovšem dražší. Aklimatizace je nezbytná. Doma stromek hned nedáváme do obýváku. 
Potřebuje se totiž aspoň 10 dní aklimatizovat. Z mrazu ho proto nejdříve dáme do 
nějaké chladné místnosti a teprve na Štědrý den ho přesuneme do obýváku. Měl by 
stát co nejdále od topení. Pravidelně ho zaléváme, případně také rozprašovačem 
rosíme větve. Přesto by měl v teplé místnosti zůstat jenom tak tři dny, maximálně asi 
týden. Mohl by se totiž probrat ze zimního spánku a začít rašit. 
Přesun na mráz provádíme zase pomalu. Teprve za pár dní ho odneseme na balkon 
nebo zahradu, a pokud není půda zmrzlá, tak ho i zasadíme. Jinak ho přesadíme ven 
až v březnu či dubnu. 
Stromek přes rok přiroste o jedno patro a o Vánocích se může znovu ozdobit. 
 

Umělý vánoční stromek 
Třetí variantou je umělý vánoční stromeček. Ten stačí na Štědrý den vytáhnout z 
krabice a po Vánocích ho zase uložit zpět. Kdyby byl špinavý, může se bez problémů 
osprchovat a usušit na vzdušném místě. Přirozenou vůni živého stromku můžeme 
nahradit tou ze spreje, i když tak úplně ono to asi nikdy nebude. 
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